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SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA 

KÉPVISELŐ-TESTÜLETE 

  

 

JEGYZŐKÖNYV 

 

 

Készült: Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2016. november 11. napján 

17:00 órakor megtartott közmeghallgatásáról. 

 

Helye:  Faluház Salföld, Kossuth u. 31.  

 

Jelen vannak:  Fábián Gusztáv polgármester 

    Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester 

                          Kovács István képviselő 

                           

Tanácskozási joggal jelen van:  
 

Dr. Szabó Tímea jegyző  

Török László Istvánné Helyi Választási Bizottság elnökhelyettese 

 

A jegyzőkönyvet készítette: Csik Tímea, jegyzőkönyvvezető 

 

Lakosság részéről: 8 fő.  

 

 

Fábián Gusztáv polgármester: tisztelettel köszönti a közmeghallgatáson megjelenteket. 

Megállapítja, hogy a testület 2 fővel határozatképes, illetve jelen van 3 fő, de Kovács István 

még nem tett esküt. A meghívóban szereplő napirendet úgy módosítják, hogy az első napirend 

Kovács István eskütétele és utána következnek a meghívó szerinti pontok. Javasolja, hogy, aki 

ezzel egyetért kézfeltartással jelezze.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

69/2016. (XI. 11.) HATÁROZATA 
 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete a 2016. november 11-i közmeghallgatás 

napirendjét az alábbiak szerint elfogadja:  

 

1.) Kovács István képviselő eskütétele 

2.) Beszámoló a környezet állapotáról 

3.) Beszámoló a képviselő-testület munkájáról 

4.) Közérdekű kérdések, javaslatok 
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1.) Kovács István képviselő eskütétele 

 

Fábián Gusztáv polgármester: tájékoztatja a megjelenteket, hogy Somogyi Márk képviselő-

testületi tag november 8-án lemondott testületi tagságáról. Lemondását nem indokolta. 

Tekintettel arra, hogy az önkormányzati törvény szerint az önkormányzati képviselő 

lemondhat a képviselő-testülethez intézett írásbeli nyilatkozatával, vagy a polgármesterhez 

címzett írásbeli nyilatkozattal. A Képviselő Úr ezt megtette, mely nem vonható vissza. 

Tekintettel erre a lemondásra Somogyi Márk képviselő  megbízatása 2016. november 8-án 

7:45 órakor megszűnt. A kiesett képviselői mandátum betöltésére  az önkormányzati 

képviselők és polgármesterek választásáról szóló 2010. évi L. törvény 21. § (1) bekezdése 

alapján: „ha az egyéni listáról megválasztott képviselő helye üresedik meg, helyére a 

következő legtöbb szavazatot elért jelölt lép.” Kéri a testületet, hogy a tájékoztatást fogadja el.  

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete 2 igen szavazattal, ellenszavazat és 

tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozta: 

 

SALFÖLD KÖZSÉG ÖNKORMÁNYZATA  

KÉPVISELŐ-TESTÜLETÉNEK 

 

70/2016. (XI. 11.) HATÁROZATA 

 

Salföld Község Önkormányzata Képviselő-testülete Somogyi Márk  képviselő lemondásáról, 

illetve a kiesett képviselői mandátum betöltéséről a polgármester tájékoztatását elfogadja.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: felkéri a Helyi Választási Bizottság Elnökhelyettesét, Török 

László Istvánnét, hogy a lemondással kapcsolatos intézkedéseket tegye meg.  

 

Török László Istvánné Helyi Választási Bizottság Elnöke: Salföld község  

polgármesterének tájékoztatása értelmében Somogyi Márk képviselő 2016. november 8-án 

lemondott önkormányzati képviselői mandátumáról. A kiesett képviselő mandátumának 

betöltésének szabályait a helyi önkormányzati képviselők és polgármesterek választásáról 

szóló 2010. évi L. törvény 21. § (1) bekezdése alapján  a következők szerint határozza meg: 

„ha az egyéni listáról megválasztott képviselő helye üresedik meg, helyére a következő legtöbb 

szavazatot elért jelölt lép.” A 2014. október 12-i helyi önkormányzati képviselők  és 

polgármesterek választásán a választási bizottság által megállapított egyéni listás választásról 

készült szavazóköri jegyzőkönyv alapján a megüresedett helyre a következő legtöbb 

szavazatot elért 26 szavazattal Kovács István lép. Felkéri Kovács Istvánt az eskü letételére, 

tovább felkéri a jelenlévőket, hogy az eskü idejére álljanak fel.  

 

Kovács István képviselő leteszi az esküt, így a képviselő-testület létszáma 3 főre változik, tehát 

továbbra is határozatképes.   

 

2.) Beszámoló a környezet állapotáról 

 

Fábián Gusztáv polgármester: 
 

a.) Bel- és külterületeink állapota 

 

- Salföld belterületén lévő füves telkeket folyamatosan nyírjuk, beleértve a templomkertet és 

az orvosi rendelő-vendégház udvarát, állapotuk jó, különösen ebben az évben, mivel sok 
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csapadék volt. 

- Továbbra is folyamatosan virágosítunk (főképp tavasszal-ősszel). 

- Idén sok évelő növényt ültettünk, főképp olyanokat, melyek nem tájidegenek (pl. levendulát, 

leandereket). 

- Legelőnket is szabályosan kezeltük, nyírtuk, sajnos olyan állattartót aki legeltetést végezne 

rajta, így a fű állapota jobb lenne, nem találni falunkban. 

- A temető rendben tartása is komoly erőfeszítést igényel, itt egyre nagyobb probléma a 

kerítés hiánya, tavasszal ősszel vaddisznók és őzek okoznak károkat. Idén a temető belső 

útjait felújítottuk és a felé vezető utat meg a  parkolót. Itt is virágosítottunk Mindenszentekre. 

- Továbbra is tervünk a Pajta Galéria előtti füves területen a kőtenger feltárása, felújítása. 

Sajnos immáron 20 éves probléma a salföldi kőtenger „eltűnése” a nemzeti park sajátos 

kezelése miatt. Egyszer nyírják a füvet egy évben, nyár közepén, így addig szinte semmi sem 

látszik a kövekből. 

 

b.) Utak állapota 

 

- A temető és az Aligvári major felé vezető utakat idén egyszer javítottuk, a Kossuth utca 

elején lévő murvás szakaszt többször. Idén itt jobb eredményt értünk el az út tartósabban 

ellenállt az vízmosásnak, esőnek. Aszfaltos utakon kátyúzás csak minimális volt, a Rákóczi 

utca murvás részén viszont nagyobb javításokat végeztünk. 

A Kossuth utcai vízelvezető árkot kimélyítettük. 

Idén született egy elképzelés a bolt (jelenleg presszó) előtti tér felújítására, új burkolattal. Erre 

a célra közadakozásból összegyűlt több mint 200000 Ft (köszönet a Pajta Galériának és a 

Whitehouse családnak). 

 

c.) Hulladék kezelés 

 

- A szelektív hulladékgyűjtés szolgáltatás ismét bővült az idén: a műanyag hulladékot 

zsákokban is lehet gyűjteni (a konténeres mellett), minden hó utolsó csütörtökén kell kirakni a 

zsákokat. A zöld hulladékot is gyűjti a szolgáltató, meghatározott időpontokban. 

A nyári főszezonban a turizmus (főleg az autós turizmus) nagy mennyiségű többlet hulladékot 

eredményez. Idén a közterületen lévő kukáinkat a nyári hónapokra bevontuk. 

 

d.) Környezet szennyezés 

 

- A fent említett  „szemét szennyezés” mellett Salföldön a homokbánya okoz por- és zaj- 

szennyezést, igaz a mérési adatok alapján a határérték alatt. A bánya salföldi oldalának 

rekultivációja véleményünk szerint nem megfelelő, évek óta elmarad. 

 

e.) Szennyvízkezelés 

 

- Salföldön megközelítőleg 65 épületbe van bevezetve a víz. A házakban keletkező szennyvíz 

kezelése a következőképpen történik: 21 házban egyedi berendezéssel, a megtisztított 

szennyvizet a talajba szivárogtatjuk, kb. 25-30 házban zárt rendszerű tartályból elszállításra 

kerül a szennyvíz, a fennmaradókban feltehetően tisztítatlanul kerül a talajba, ami 

szabálytalan. A szennyvíz kezelés bizonyos szempontból megoldottnak tekinthető, főképpen a 

talajba csak kis mennyiségben bekerülő szennyvíz mennyisége miatt. De ez nem zárja ki a 

további fejlesztéseket. A 100%-os megoldás nagyon költséges. Az egyedi berendezéseinket 

Tőke Gyula vállalkozó kezeli 2016. január 01-től. A monitoring kutak az ellenőrzések során 

határértéket túllépő adatokat nem mutattak. 
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f.) Önkormányzati ingatlanok állapota 

 

- Faluházunk tetőfelújítása folyamatban van, főképp pályázati finanszírozással. Az orvosi 

rendelő állapota sajnos rossz (épület süllyedés, beázás). A vendégházunk szintén 

amortizálódott, főképp a berendezési tárgyak cseréje szükséges a közeljövőben. 

 

g.) Állattartás 

 

- A kutyatartás szabályainak megsértése állandó probléma falunkban. A szabályokat betartó, 

kutyás családok mellett, bizonyos salföldi ebtartók sajnálatos módon nem tartják be az azt 

alapvető jogállami szabályt, hogy belterületen (közterületen, utcán) póráz nélkül nem 

vezethetik kutyájukat. Nincs olyan jogszabály, hogy „az én kutyám nem bánt senkit”. 

Ugyancsak fontos, hogy a kutya közterületre jutását a tulajdonos megakadályozza.  

A szabályos kutya sétáltatásra, ebtartásra példát mutatnak a salföldi külföldi ingatlan 

tulajdonosaink, akik póráz nélkül nem vezetnek kutyát. 

 A macska tartás is problémákat okoz. Ha egy macskatartó nem ivartalanítja nőstény állatát, 

akkor gondoskodnia kell az almok megfelelő kezeléséről. Jelenleg feltételezésünk szerint egy 

család nősténymacskájának ivadékait „szélnek ereszti” a faluban, jelentős túlszaporodást 

okozva. 

Probléma a falu külterületein a feltehetően hiányos vadgazdálkodás, ennek „eredménye” a 

belterületi ingatlanokba bejövő sok róka, vaddisznó, őz. 

 

Török László Istvánné helyi lakos: kérdezi, hogy minden este beugrik a kertjébe egy róka, 

azzal mit lehetne csinálni? Törvényileg nem lehetne helyre tenni? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a vadgazdálkodási törvény értelmében belterületen nem lehet 

lelőni.  

 

Kovács István képviselő: soron kívül csak engedéllyel az egészségügyi és egyéb feltételek 

miatt lehet, illetve rendőrségi engedély szükséges. Többet kellene a határon vadászni, 

általában a rókát nem szeretik lőni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: csendes a falu az állatok pedig szeretik és birtokba veszik.  

 

Deákné Sabján Éva helyi lakos: a macskatartók figyelmét szeretné nagyon határozottan 

felhívni és valamit tenni, mert nyáron, de legfőképpen ősszel a berendezett tornácán a 

macskák ott töltik a párnázott székeken és a szőnyegen az éjszakákat, az estéket. Eddig még 

semmi negatív dolgot nem tett, pedig nagyon sokat szenved a kiskutyájával. A kutyája szoba 

kutya azt nem lehet kint látni, de érzi a macskaszagot, és amint kiengedi a tornácra, sajnos 

összeszedi a bolhákat, úgy, hogy ezreket költ rá, ráadásul olyan típusú kutya, amelyik 

allergiás, két  héttel ezelőtt  is 9.000 Ft-ot fizetett az állatorvosnak. Valamit drasztikusan 

lépnie kell, kéri, hogy a macskatartók tegyenek valamit, nem tudja tovább eltűrni, hogy 

hányadék és piszok van.  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  sajnálatos módon a macskának nem lehet megmondani, 

hova menjen az éjszaka folyamán.  

 

Deákné Sabján Éva helyi lakos: el kell látni a macskát. Meg kell teremteni az olyan 

feltételeket, hogy az állat ott jól érezze magát, és otthon töltse az éjszakát, és ne csavarogjon, 

és ne menjen olyan helyre, ahol kényelmesebb, elvégre háziállat. Személy szerint ideges is 
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lenne, ha a szeretett állata nem tartózkodna otthon. Megkér mindenkit, hogy erre figyeljenek 

oda, nem azt mondja, hogy mérgezni fog, de valamiféle riasztó fegyvert alkalmanként 

használni fog.  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  nem tudja, hogy ilyenhez van-e joga valakinek, 

gyakorlatilag 10.000 éve ez így van. Nem nagyon lehet megmagyarázni a macskának, hogy 

hova menjen, vagy ne menjen.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: elkergetni nem lehet a macskákat? 

 

Deákné Sabján Éva helyi lakos: dupla ajtók vannak, mire kimegy, vagy a fürge kiskutyája 

kimegy, ő nem is látja, de kutya érzi a szagot.  

 

Kovács Józsefné helyi lakos: lehet pele is.  

 

Deákné Sabján Éva helyi lakos: a pele a kutya miatt nem marad meg a tornácon, ezek 

macskák, de ettől más nem szenvedhet.  

  
Török László Istvánné helyi lakos: a kényelmes fotelekben a macskák helyezkednek el. 

 

Fábián Gusztáv polgármester:  kétség kívül a macska szereti a kényelmes helyeket. Sajnos 

a macskának nem lehet megtanítani, hogy  éjjel ne menjen el bóklászni.  

 

Török László Istvánné helyi lakos: pont arról van szó, hogy falun élnek, van róka, kutya, 

macska. Előfordulhat, hogy kiszökik, az nem olyan borzasztó dolog, hogy néha a kutya 

elszökik, ez teljesen normális egy kutya részéről. Ezt el kell fogadni, mivel falun élnek, hogy 

valamivel több a kutya is, macska is, a róka is, a vaddisznó is és a nyest is. Hát együtt kell 

velük élni, vannak hibák, de azt gondolja, hogy türelmesebbnek kell lenni, személy szerint ő 

is érintett kutya ügyben.  

 

Deákné Sabján Éva helyi lakos: évek óta szenved ettől a problémától, de még csak most 

tette szóvá.  

 

Kuti Mária helyi lakos: a kutya és macska tartás problémáját, illetve az egyéni sérelmeket a 

testület nem fogja tudni megoldani. Mindig az érintett személyek csak egymással tudják 

megoldani. Hozzá is bejárnak a macskák, főleg azóta, amióta nincs kutyája. Próbálja őket 

elzavarni.  

 

Kovács István képviselő: a kutyák tartását komolyabban lehet kezelni, vagyis komolyabban 

kellene venni, mint a macskák tartását. A kutyatartás kérdését nem véletlenül szabályozták le 

törvényi szinten, sajnos vannak olyan kutyatartók, akik szép szó és felszólítás ellenére sem 

tesznek semmit. Tudomásul  kell venni, hogy addig nincs baj, amíg nincsen baj.  A kutyájáért 

mindenki maga felel, ha kimegy, ha nem megy. Van olyan ember, aki idejön hétvégén, bezárja 

a kutyákat és elmegy, a kutyák pedig vonyítanak. Bizonyos szinten be kell tartani a 

szabályokat, mivel később baj lehet.  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  kétség kívül van olyan kutyatartó, aki nagyon szabadon 

engedi a kutyáit, csak póráz nélkül sétál velük, sőt rendezvény során simán behozza a kutyáját 

a faluházba. Legalább azt tartsa tiszteletbe, hogy a kutya nem egy középületbe való.  
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3.) Beszámoló a képviselő-testület munkájáról 

 

Fábián Gusztáv polgármester:  

 

a.) Pénzügyi-gazdasági helyzet állapota 

 

Költségvetésünk fenntartható, tervszámait időarányosan betartjuk, pénzügyi helyzetünk stabil. 

Kiadásainkat fedezni tudjuk, nem növeltük. Bevételeink is az előirányzatnak megfelelően 

alakulnak. Kisebb beruházások, fejlesztések történtek: térfigyelő kamera telepítése, 

rendezvénysátor vétele, laptop, hűtőgép vásárlás. A sátorhoz körülbelül 130.000 Ft magán 

adományt kaptunk. Terveinkben februárban még nem szerepelt a Faluház tető felújítása, de 

1,5 millió Ft-ra tarthatunk igényt az adósságkonszolidációban nem részesült települési 

önkormányzatok fejlesztéseinek támogatására kiírt pályázat alapján. Ezt a reményeink szerint 

elnyerendő összeget, megtoldjuk költségvetésünkből körülbelül 400.000 Ft-tal a terv 

megvalósítása érdekében. Szintén új tervünk a bolt előtti terület újra burkolása, térszerűvé 

alakítása. Ehhez is összegyűlt  200.000 Ft feletti adomány, főképp a Pajta Galéria által. A terv 

megvalósítását a jövő évre tervezzük. Jelenleg körülbelül 6.800.000 Ft-ja van 

önkormányzatunknak. Saját bevételeink legnagyobb része adóbevétel: ez megközelítőleg 4,5 

millió felett van. Saját gazdálkodásból 1.000.000 Ft feletti összegre számítunk. A vendégház 

idén 656.000 Ft bevételt hozott. Pályázunk kb. 250.000 Ft értékű szociális tűzifára, az ezt idei 

télen osztjuk ki a jogosult igénylőknek. 

 

b.) Kulturális rendezvényeink-ünnepeink 

 

Saját szervezésű hagyományos eseményeink: gyermeknap, falunap, március 15., október 23., 

karácsonyi ünnepség. Közös rendezvény a Salföldi Kopjásokkal a Balassi-nap. 

A Magyar Művészeti Akadémia és a Pajta Galéria idei reprezentatív fotó kiállítását is 

támogatta önkormányzatunk. Főképp magán alapítványi forrásból valósult meg immáron 

másodszor a Salföld Dalföld nívós zenei rendezvény falunkban. Idén augusztus végén a Pléh 

Presszó és egy magánszemély támogatásával közösen utcabált rendeztünk, ami rendkívül 

sikeres volt. 

 

c.) Szociális, oktatási szolgáltatásaink, kiadásaink 

 

Fenntartjuk a falugondnoki szolgálatot, ez megközelítőleg 4.300.000 Ft-ba kerül, az állami 

támogatás ehhez 2,5 millió Ft, így ez önkormányzatunk legnagyobb költségű szolgáltatása, a 

költségvetésben 1.800.000 Ft-ot terveztünk be kiadásként, igaz különböző gyermek szállítási 

szerződésekkel a benzin költségeket csökkentjük körülbelül évi 600.000 Ft-tal. Idén 445.000 

Ft támogatást nyújtunk a velünk társult önkormányzatoknak az iskola és óvoda fenntartáshoz. 

 

 

Fábián Gusztáv polgármester: egy új dologról szeretne még beszámolni, mely szerint egy 

magánszemély adományokat gyűjtött ünnepi díszvilágításra. Ez kb. 6-700.000 Ft.  

A magánszemély kérése az, hogy ebből az összegből fákat világítanának meg, így a fő utcán 

lenne egy kis karácsonyi hangulat. Nagy segítség, hogy ezzel biztosítják a fényfűzéreket. Jelzi 

a testületnek, hogy ehhez szükséges egy kis elektromos szerelés, melyet az ÉDÁSZ-tól kell 

megkérni, úgynevezett oszlopáram vételezés, vagyis az oszlopokon dobozokat szükséges 

kiépíteni. Ehhez kért vállalkozótól árajánlatot és ezt kellene az önkormányzatnak biztosítani, 

melyet a következő testületi ülésre szeretne beterjeszteni. Személy szerint kifejezetten szereti 

az ünnepi díszkivilágítást.  
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Deákné Sabján Éva helyi lakos: nagyon szép, hangulatot ad az ünnepnek.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: közepes méretű összeget szeretne e célra beterjeszteni.  

 

Kovács István képviselő: nem egészen értette. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: aki ezt kitalálta, az biztosítja a fényfüzérek árát. Tokkal-

vonóval egy fára a fényfüzér kb. 120.000 Ft. Ehhez kell engedéllyel a villanyoszlopokra 

különböző elektromos berendezéseket telepíteni.  

 

Kovács István képviselő:  kérdezi, hogy a megvalósítást hol gondolták? 

 

Fábián Gusztáv polgármester: több terv is van a falu különböző helyén. A legoptimálisabb 

helyet kell megtalálni. Jelenleg a falu elején a Pajta Galéria előtt és a Kossuth utca elején 

lenne egy villanyoszlopról 3 fa, illetve egy másik oszlopról szintén 3 fa. Ez lenne a terv, egy 

fa világítása 120.000 Ft, ehhez kell kb. 50.000 Ft összegű önkormányzati beruházás. Ehhez a 

munkához kért árajánlatot, melyet az ülésre beterjeszt és megvizsgálják a lehetőségeket. 

Nagyon szép lenne, egy kicsit módosítanák a költségvetést.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: arra emlékszik, hogy két-három évvel ezelőtt volt 

pályázati lehetőség 80 %-ban arra, hogy ilyen világításhoz elektromos berendezések 

kerüljenek fel. Akkor azt a testület mindig elutasította, most nincsen ilyen pályázati lehetőség, 

mert akkor abból meg lehet valósítani? Most itt gyűjtést szervezett a lakosság, akkor összejött 

egy bizonyos összeg és ez nem elég a egész megvalósítására, akkor muszáj ragaszkodni a hat 

fához? Mi lenne, ha abból az összegből elvennének és nem 6 fa lenne, hanem csak 4, akkor 

valószínűleg kevesebbel kellene hozzájárulni, majd jövőre lehetne még két fán kiépíteni.  

 

Petrovics László helyi lakos: a televízióból ömlik hete óta, van egy új találmány, ami 

lézerfény. Egy olyan szerkezet, amit le lehet szúrni a földbe és oda lehet irányítani, ahová 

akarja színes, mozgó fénypontokat bocsát ki. Nincsen 100.000 Ft ez a szerkezet. 

 

Fábián Gusztáv polgármester: a földbe leszúrt lézerágyú nem egy tartós fogyasztási cikk.  

Aki szervezte ezt a gyűjtést azt  mondta, hogy egy fára való fényfüzért megvásárol, ami 

megközelítőleg 120.000 Ft. Ez a fényfüzér örök darab, egy vezetékkel elmegy a 

villanyoszlophoz. Gyakorlatilag ezt december elején bekapcsolja a szolgáltató és január végén 

pedig lekapcsolja, ez tulajdonképpen belenő a fába, 10 év garanciát vállalnak rá.  

 

Deákné Sabján Éva helyi lakos: kérdezi, hogy miért csak a Pajta Galériához? A Pajta 

Galéria a falu vége, senki más nem látja, ennek a falunak vannak nagyon szép pontjai, 

személy szerint több helyre tenne ilyen világítást.  

 

Török László Istvánné helyi lakos: a bevezető hársfa sorról van szó, ami a fő utcáról jön 

belefelé.  

 

Deákné Sabján Éva helyi lakos: az nem a Pajta Galéria, Polgármester Úr azt mondta, hogy a 

Pajta Galéria előtt lesz ilyen világítás.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: gyakorlatilag kettő fát a Pajta Galéria finanszírozna.  

A takarékosság miatt egy oszlopról szeretnének minél több fát kivilágítani. Akik felajánlották 

a pénzt, nyilván ott szeretnék látni ezt a kivilágítást, de ez nem zárja ki a falu további 
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kivilágítását. Deáknéval szemben lévő ingatlantulajdonos is akar egyet, ő egy bizonyos 

összeget ajánlott fel, nem az egészet. Ezt  minden  évben lehetne fejleszteni, ha ez már fent 

van, minden télen világít. Ennek a lehetőségnek nagyon örül, de ehhez az önkormányzatnak 

hozzá kell tennie pénzt.  

 

Kovács István képviselő:  kérdés az, hogy ez mibe kerül, mert nagyon örülne, hogy ha ez 

lenne a falu legfontosabb kérdése.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: először az ÉDÁSZ engedélyét kell beszerezni, utána lehet 

azon gondolkodni, hogyan folytassa tovább az önkormányzat.  

 

Deákné Sabján Éva helyi lakos: ha az ÉDÁSZ-szal beszél a Polgármester Úr, akkor 

kérdezze meg, hogy csak a téli hónapokra van ez a világítás. Nyári falurendezvényeken is 

nagyon hangulatos tud lenni.  

 

Kuti Mária helyi lakos: nyáron levél van a fákon, akkor nem mutat olyan jól, ez csak a 

kopasz fákon néz ki jól.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: csak akkor látszik és mutat jól,  ha minden levél lehullott a 

fáról.  

 

Deákné Sabján Éva helyi lakos:  parti lámpa bármikor szép.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: az egyéb rendezvényeken viszont szükséges lesz majd egy 

villanydoboz telepítése, mivel sokszor problémát jelent a villany.  

 

Kovács István képviselő:  a kultúrház felújításával kapcsolatosan elmondja, hogy az ősz 

folyamán a televízió valamelyik hírműsorában elhangzott, hogy a kormány támogatja a 

művelődési házak építését. Műszaki kollégát erre rá lehetne állítani és utána nézni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: abban az időben erről írt egy e-mailt, ha ez esetleg 

meglenne. Akkor azt javasolta, hogy a műszaki kollégát kérdezzék meg.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: jelenleg nem tud ilyen pályázatról, de nagyon vár az 

önkormányzat ilyen pályázatot.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester:  jelenleg olyan pályázat van, ami nagy 

településeknek szól.  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  idén is volt ilyen lehetőség, de nagyobb méretű 

felújításokra, beruházásokra vonatkozik. Az önkormányzat, illetve a falu olyan kicsi, hogy 

nem tartozik azok közé, akik tudnának pályázni.  

 

Kovács István képviselő:  egy ilyen kicsi falut, mint Salföld 1-2 millió forint támogatásból 

fel lehetne virágoztatni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: idén volt olyan pályázati lehetőség, hogy kultúrházak 

technikai fejlesztése, melyben egy darab leeresztő vásznat szerettek volna beszerezni, illetve 

egy darab mennyezetre felszerelhető mozigépet, projektort. Aztán  később kiderült, hogy 

legkevesebb 8 millió forintra kell pályázni, de ez a beszerzés kb. 1.500.000 Ft lett volna. 
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Olyan falunak adják a támogatást, ahol legalább 2000 fő lakik és nagyobb beszerzést hajt 

végre.  

 

4.) Közérdekű kérdések, javaslatok 

 

Fábián Gusztáv polgármester: kérdezi, hogy a testület részéről ezen napirend 

vonatkozásában van-e kérdés, észrevétel.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: visszatérne az ülés elejére, amikor a képviselő 

lemondásáról, illetve egy új képviselő eskütételéről volt szó. Nyilvánvalóan a lemondással 

kapcsolatban, melynek nem volt indoklása, sokakban felmerül, hogy mi lehet ennek a háttere. 

Mielőtt szóbeszédek indulnának el úgy gondolta, hogy nagyon röviden megpróbálja 

összefoglalni. Korábban is már több elnyúlt vitába keveredett a lemondott képviselő úr, a 

másik két taggal. Azon véleményeinek a helytállóságát, amelyeket akkor hangoztatott 

ezekben a vitákban, azt a mai napig nem tudta a képviselő-testület elfogadni. Ezek az etikai 

jellegű nézeteltérések az utóbbi időben annyira megsokasodtak, hogy lavina-szerűen zúdultak. 

Megpróbálja tényleg vázlatosan. Salföld nevével pályázott képviselő úr cégével, a SmArt 

Desing Bt-vel. A 56-os intézetnél lehetett pályázni, hogy rendezvényt szervezzen a faluban, 

emlékhelyet, emlékművet, vagy kiállítást rendezzen, ami megemlékezik az 1956-os 

eseményekről. Salföld nevével pályázott úgy, hogy Salföldön kerül megrendezésre. Utolsó 

pillanatban igényelte a faluházat, hogy szeretne kiállítást rendezni, mivel elnyert  több mint 4 

millió forintot. Természetesen a polgármester úr azonnal rendkívüli ülést hívott össze, mivel 

nyertes pályázatról volt szó nem gondolták úgy, hogy ingyen kellene odaadni a kiállítótermet, 

faluházat. Legalább a falu is részesüljön valamit ebből az elnyert összegből. Végül a kiállítás 

Ábrahámhegyen rendeződött meg, tulajdonképpen félrevezetéssel, mert  ha  jól tudja, akkor 

az ábrahámhegyi testület felé úgy hangzott el a kérés, hogy Salföld nem fogadja be ezt a 

rendezvényt, ezért Ábrahámhegy adjon helyet. Salföld befogadta a rendezvényt, csak a 

rendeletben megszabott bérleti díjat kérte, illetve annál kevesebbet kért volna ezért a 

kiállításért. Ennek az lett a következménye, hogy salföldiek nem mentek, mert meg voltak 

bántva, hogy nem az ő kiállításuk. Ábrahámhegyiek sem mentek, mivel nem érdekli őket 

salföldi kiállítás. Gyakorlatilag kijátszotta a szervező a salföldieket, és félrevezette az 

ábrahámhegyieket is. Néhány nap múltán polgármester urat megkereste képviselő úr nem 

mint polgármestert, hanem mint templomszolgát, hogy a templom kulcsot legyen kedves 

átadni, mert az internettel valami probléma van, melyet a templom toronyban lehet 

megigazítani. Polgármester úr, mint templomszolga átadta a kulcsot, és néhány óra múlva   

megjelent a képviselő úr által kezelt salfoldfalu.hu oldalon  egy kamera kép. (ami 

összetéveszthető a salfold.hu  oldallal, azaz Salföld Önkormányzat oldalával, melyet már 

korábban is kértek, hogy ne ez legyen ennek az oldalnak a címe). Tehát megint félrevezetésről 

volt szó, mert nem az internet kapcsolatot kellett a templomtoronyban helyrehozni, hanem 

egy kamerát felszerelni, ami elég nagy felbuzdulást keltett a faluban. Tulajdonképpen joggal, 

mert ehhez engedély kellene, hozzájárulás kellene, a templom nem tartozik az 

önkormányzathoz, tehát az atyával is valószínűleg valamit aláírattak, hogy ehhez 

hozzájáruljon. Viszont nemcsak a település vezetőjét vezette félre a képviselő úr, hanem a 

szolgáltatót is, mert a szolgáltatónak azt mondta, hogy Salföld Önkormányzat oldalára fog 

felkerülni ez a kamerakép ezért kéri, térítésmentesen biztosítsa számára ezt a lehetőséget. 

Nyilvánvalóan a szolgáltatónak is furcsa volt a dolog, polgármester úrral beszéltek, és 

kiderült, hogy ez a kamerakép nem az önkormányzati oldalon van, és a szolgáltató le is 

kapcsolta.  

A pályázat keretében volt egy könyv is, ami Salföld múltjáról szól, mely nagyon nagy 

botrányokat keltett. Tulajdonképpen személyiségi jogokat és becsületsértő idézetek vannak 
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benne, melyet úgy tudja, hogy az érintettek nem fognak annyiban hagyni. Az a szerencse, 

hogy korábbi hasonló csőbehúzások, szabálytalanságok miatt a képviselő-testület nemet 

mondott arra, hogy vásároljon a könyvből és utána maga forgalmazza. Valószínűleg ennek a 

könyvnek a visszavonás lesz a sorsa, mert ilyen hibákkal, becsületsértő megjegyzésekkel nem 

fogják hagyni az érintettek.  

 

Deákné Sabján Éva helyi lakos:  kéri, hogy mondják el,  miről szól a könyv.  

 

Kuti Mária  helyi lakos: bizonyos régi salföldi emberekkel levelezett a képviselő úr, régi 

történeteket írtak le ezek a személyek, de nem olyan céllal küldték, hogy az bekerüljön a 

könyvbe. Nem kért engedélyt azoktól az emberektől, akik e-mailben írtak történeteket, hanem 

kiemelte az e-mailből és így bekerült a könyvbe. Abban sértő dolgok hangzanak el Angéla 

nénire, Steiner családra, régi családokra. Az a lényeg, hogy ha bekerül egy szöveg egy 

könyvbe, akkor, aki adja a szöveget, tehát az adatközlő írásbeli hozzájárulása szükséges a 

megjelentetéshez. Tehát a család elég nagy, és úgy tudja, hogy perelni fogja őt emiatt. Ez az 

egész helyzet nagyon kellemetlen és sértő.   

 

Deákné Sabján Éva helyi lakos:  a hazugságot meg kell büntetni.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: tehát szerencse, hogy a képviselő-testület nemet 

mondott arra, hogy ebből a könyvből vásároljon és forgalmazza. Tehát az utóbbi hetekben 

összesűrűsödött dolgok vezettek ehhez a lavinához, amelynek következtében a képviselő úr 

úgy döntött, hogy lemond, de hát lássuk be, nem is tudott volna mást tenni, mert annak az 

eskünek a szövegével, amit a közmeghallgatás elején hallottak ezek a lépések abszolút 

ellentétesek. Üdvözli a testület új tagját, Kovács Istvánt. Nem szeretné, hogy mindez szó 

szerint legyen benne a jegyzőkönyvbe, de legalább vázlatosan.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: a templomi kamerával kapcsolatban megkérdezte azt a céget, 

aki egyházi engedéllyel szolgáltat a toronyban. Az illető úr nem kért ettől a cégtől szerződést, 

mivel mint kiderült ez a kamera a szolgáltató által megy a jel az ő számítógépébe, vagyis csak 

ment. Ugyanis semmilyen szerződés nem volt ezt a widenetes mondta, tehát ez így 

szabálytalan, továbbá az egyházzal sem volt szerződés. Ezek után kénytelen volt a Nemzeti 

Adatvédelmi és Információszabadság Hatósághoz levelet írni, melyben leírta ezt a történetet, 

és kért tájékoztatást arról, hogy milyen jogszabályok alapján lehet szabályosan ilyet végezni. 

Annyi jelzést kapott, hogy foglalkoznak az üggyel, de még választ nem kapott. Egy biztos, 

megnézte a kamerás megfigyelés jogi szabályozását, mely nagyon hosszú, és nagyon szigorú 

és jobb, ha szakember válaszol erre a kérdésre.  Egyébként közterületre kamerát úgy 

irányítani, hogy semmi  jogos indoka nincs, tehát egy tűzoltóság, vagy valami olyan 

közdolgot szolgáltató cég megtehet szigorú felügyelet mellett, de magánszemély 

semmiképpen. Itt még külön bejátszik, hogy a katolikus egyház ingatlanáról van szó, tehát 

még egy csavar a történetben. Szerencsére a widenetes megértette, mert nemcsak az a lényeg, 

hogy ő adjon neki engedélyt és szerződésben rögzítsék, hanem mellé kell csatolni a katolikus 

egyház engedélyét és a rendőrségi engedélyt is.  

 

Deákné Sabján Éva helyi lakos:   kérdezi, hogy mi volt a célja ezzel a kamera felszereléssel, 

mit csinált volna ez a kamera.  

 

Fábián Gusztáv polgármester: kettő mondatot hallott, de nem tőle, hanem a plébános úrtól, 

akivel beszélgetett, akit győzködött, hogy milyen jó lesz ez a kamera. Azt mondta  a 

plébánosnak, hogy ez a kép a salföldi honlapon lesz kivetítve, közben pedig a salfoldfalu.hu  
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honlapon jelent meg ez a kép. Tehát úgy adta elő, hogy az önkormányzat honlapján fog 

megjelenni  és alá lesz írva, hogy a templom toronyból látszik a kép és majd gyűjtenek a 

káptalantóti plébánia felújítására. Ezt nem tőle hallotta, hanem a plébánostól. Egyébként azt 

mondta a plébános, hogy ő nem ért hozzá, azt szeretné, hogy jogtiszta legyen.  

 

Török László Istvánné helyi lakos: látott kb. negyed órát ebből a felvételből működés 

közben, mely mutatja a környezetet és az időjárást.  

 

Deákné Sabján Éva helyi lakos:  szerinte ennek más volt a célja.  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  mivel nincs itt az illető, megköszöni a tájékoztatást, de 

véleménye szerint már ne beszéljenek róla, mert ha itt lenne tudna védekezni.  

Az alpolgármester asszony azért olvasta be az előbbieket, hogy ha valaki elolvassa a 

jegyzőkönyvet, akkor tájékozódása legyen, ugyanis nem indokolta meg a képviselő úr a 

lemondását, tehát az elhangzottak csak feltételezések. Személy szerint ezt a részt le is zárná.  

 

Kuti Mária helyi lakos: elmondja, hogy nem tudja, hogy kinek a hatáskörébe tartozik az, 

hogy ha nyilvános oldalakon, jelen esetben a facebookon használva van a „Salföld” szó egy 

magánemberként, aki salfoldfalu.hu mögé bújik, amit nem lehet tudni, hogy ki. Ha arra 

rákattint, akkor bejön a www.salfoldfalu.hu web oldal, mely ugyanolyan mint ha a Salföld 

község weboldala lenne. Borzasztóan megtévesztő dolog, hogy a képviselő úr, aki lemondott, 

ő maga csinálja ezt az oldalt, és nagyon sok hasznos információval szolgál. Ha valaki egy 

idegen ember rákattint Salföld facebook oldalra, onnan rámegy a salfoldfalu.hu oldalra, akkor 

gyakorlatilag az önkormányzat weboldalát már nem is fogja használni, mert ott  nagyjából 

minden információ megtalálható. Úgy gondolja, hogy ezt nem lehet megengedni, mert ez egy 

megtévesztés, használjon más szót. Mindenkinek jogában áll egy weboldalt üzemeltetni, de ez 

megtévesztő, mivel a „Salföld” szó szerepel benne.  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  ezt nem lehet megtiltani a „Budapest” szóval kapcsolatban 

is rengeteg honlap működik. Most annyit csinált, hogy Salföld település hivatalos honlapjának 

kezdő oldalára ráírták, hogy ez Salföld Önkormányzat hivatalos honlapja. Aki akar, bármikor 

csalhat egy mű Salföld honlapot. Ha valaki beüti Salföld szót az internetten, akkor nyilván 

több oldal is előjön.  

 

Kuti Mária helyi lakos: van a Salföld hírek, melyet fia készít, de ő a nevével vállalja ezt. 

Megváltozott a jogszabály, ha valaki létrehoz egy oldalt, akkor már ott kell szerepeltetni, hogy 

ki a fenntartója, mint például a fia esetében: Petrovics Miklós.  Ez nagyon megtévesztő, 

tulajdonképpen így felesleges az önkormányzati honlapra bármit is feltölteni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  egyáltalán nem felesleges, mivel az önkormányzat honlapja 

nem elsősorban a reklám miatt működik, hanem a különböző kötelező információk miatt. A 

salfold.hu oldalon egy rakás állami információ szerepel, az összes jegyzőkönyv, rendelet, 

előterjesztések.  

 

Kuti Mária helyi lakos: véleménye szerint ez akkor is nagyon megtévesztő dolog. Nem 

beszélve arról, hogy utalva erre a pályázatra, ami a 56-os emlékbizottsághoz került, itt szintén 

Salföld szó lett használva. Ezért úgy gondolja, hogy kellene szabályozni, hogy nem lehet 

„Salföld” szót csak úgy szerepeltetni, használni, tehát ezt szabályozni kellene.  
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Fábián Gusztáv polgármester:  a Salföld szó használatát nem lehet különösebben 

megtiltani, ami itt probléma volt, hogy így szerepelt a pályázatban: „kiállítás és 

megemlékezés Salföld Faluházban”. Tehát helyszínnek Salföld Faluház lett megjelölve. Írt 

egy levelet a 56-os bizottságnak, hogy ebben a formában szabályos-e, és azt a választ kapta, 

hogy megtekintik az eseményt, és majd egyszer válaszolnak.  

 

Kuti Mária helyi lakos: az ellen semmi kifogásuk nincsen, ha egy magánember pályázik, 

nyerjen amennyit akar, nem tartozik senkire. Csak ne legyen megtévesztő a dolog, 

megtévesztő volt a pályázat, megtévesztő a salfoldfalu.hu honlap, a kamera. Tehát ezek nem 

jó dolgok.  

 

Mátraházi Zsuzsanna alpolgármester: a pályázattal az volt a legnagyobb probléma, hogy 

salföldi rendezvényként pályázta meg, és közben Ábrahámhegyen valósult meg.  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  tudomása szerint, ha valaki létrehoz egy salfoldfalu.hu 

honlapot, azt nem lehet megakadályozni.  

 

Dr. Szabó Tímea jegyző:  a település nevének a használatát szabályozhatja a képviselő-

testület. Most ilyen mélységig nem tudja, hogy honlapként való használatot hogyan és 

miképpen lehet, de önmagában egy civil szervezet, vagy egy cég használhatja-e a nevében, 

azt lehet rendeletben szabályozni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  központi jogszabály alapján.  

 

Dr. Szabó Tímea jegyző: így van központi felhatalmazás alapján például engedélyhez lehet 

kötni.  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  ez örvendetes, mindenképpen kéri a Jegyző Asszonyt, hogy 

ezt nézze meg. Ennyit megtehet a testület azonnal, de ő még ott tart, hogy a facebook-on és 

különböző oldalakon totális a szabadság. Az információszabadságot nem lehet korlátozni.  

 

Dr. Szabó Tímea jegyző: utána néznek, hogy meddig terjedhet a tiltás terjedelme.  

 

Fábián Gusztáv polgármester:  tehát azt mindenképpen szeretné, hogy jogszabályilag 

megnézzék, hogy amennyiben szabályozható, akkor legyen szabályozva.  

Amennyiben nincs több kérdés, megköszöni a megjelenteknek a részvételt és a 

közmeghallgatást  18:40 órakor bezárja.  

 

 

                                                             

K.m.f. 

 

 

Fábián Gusztáv       Dr. Szabó Tímea 

 polgármester                jegyző 

 

 
 


